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Identification of new hydrogen states

R. L. Millsa), J. Lotoski , G. Zhao , K. Akhtar , Z. Chang , J. He , X. Hu , G. Wu , G. Chu , and Y. Lu

BlackLight Power, Inc., 493 Old Trenton Road, Cranbury, New Jersey 08512, USA

Classical physical laws predict that atomic hydrogen may undergo a catalytic reaction with certain species including itself that can accept energy in integer multiples of the potential energy of atomic hydrogen, m·27.2 eV, where m is an integer. The predicted reaction involves a resonant, nonradiative energy transfer from otherwise stable atomic hydrogen to the catalyst capable of accepting the energy. The product is H(1/p), fractional Rydberg states of atomic hydrogen called “hydrino atoms,” where n=1/2,1/3,1/4, . . . ,1/p (p≤137 is an integer) replaces the well-known parameter n=integer in the Rydberg equation for hydrogen excited states. Each atomic hydrino state also comprises an electron, a proton, and a photon, but the field contribution from the photon increases the binding rather than decreasing it corresponding to energy desorption rather than absorption. Since the potential energy of atomic hydrogen is 27.2 eV, one or more (m) H atoms can act as a catalyst for a given H by accepting m·27.2 eV from it. Following the nonradiative energy transfer, further energy as characteristic continuum radiation having a short-wavelength cutoff of m2·13.6 eV is released as the hydrino transitions to a final stable radius of 1/(1+m) that of H. The transition also selectively produces extraordinary high-kinetic energy H. Hydrino transitions were observed experimentally by the predicted catalyst excitation, continuum emission, and hot H. Similar to the case with the 21 cm (1.42 GHz) line of ordinary hydrogen, hydrino atoms were identified by its predicted 642 GHz spin-nuclear hyperfine transition observed by terahertz absorption spectroscopy of cryogenically cooled H2 below 35 K. Hydrinos react to form molecular hydrino and hydrino hydride ions that are much more stable than the ordinary variants and have characteristic predicted energies, spectra, and NMR shifts. Synthesized and naturally occurring molecular hydrinos were observed by electron beam excited rovibrational spectral emission and proton NMR. Hydrino hydride ions were observed by proton NMR (nuclear magnetic resonance) and XPS (X-ray photoelectron spectroscopy). The hydrino continua spectra directly and indirectly match significant celestial observations, and the characteristics of the hydrino indicate that it is dark matter.

Les lois classiques de la physique prévoient une réaction catalytique que pourrait subir l'hydrogène atomique avec certaines espèces dont une étant elle-même, qui peuvent accepter l'énergie en multiples d'entiers de l'énergie potentielle de l'hydrogène atomique, m·27.2 eV où m est un entier. La réaction prévue comprend un résonant et non-radiatif transfert d'énergie d'un hydrogène atomique jusque-là stable, au catalyseur capable d'accepter l'énergie. Le produit est alors H(1/p), états Rydberg fractionnels de l'hydrogène atomique appelé “atomes hydrino” où n = 1/2,1/3,1/4, . . . ,1/p (p≤137 est un entier) remplace le paramètre n=entier dans l'équation de Rydberg pour les états excités de l'hydrogène. Chaque état d'hydrino atomique comprend aussi un électron, un proton et un photon mais la contribution du champ du photon augmente la liaison plutôt que de la diminuer par rapport à la désorption plutôt qu'à l'absorption. Puisque l'énergie potentielle de l'hydrogène atomique est 27.2 eV, un ou plusieurs atomes (m) H peuvent agir comme catalyseur pour un H particulier en acceptant de lui m·27.2 eV. Suivant le transfert non-radiatif de l'énergie, plus d'énergie sous forme de continuum de radiation caractéristique à seuil de longueur d'onde courte de m2 13.6 eV est diffusée lorsque le hydrino passe vers un radius final stable de 1/(1+m), celui de H. La transition produit aussi de manière sélective l'énergie H cinétique extraor-dinairement élevée. Les transitions d'hydrino ont été observées de manière expérimentale par l'excitation prévue du catalyseur, l'émissions continuum et H chaud. De même du cas de la ligne d'hydrogène ordinaire 21 cm (1.42 GHz), les atomes hydrino ont été identifiés par la transition hyperfine nucléaire de 642 GHz spin prévue observé par absorptiométrie TeraHz de H2 cryo-généisés en dessous de 35 K. Les hydrinos réagissent pour former les ions d'hydrino moléculaire et les ions d'hydride de hydrino qui sont beaucoup plus stables que les variantes ordinaires et ayant les énergies, spectres et décalages RMN caractéristiques prévus. Les hydrinos moléculaires synthétiques et d'origine naturelle ont été observés par les émissions spectrales ro-vibrationnelles excitées de faisceau d'électrons de RMN de proton. Les ions d'hydrure d'hydrino ont été observés par RMN proton et XPS. Les continuums spectraux de l'hydrino correspondent directement et indirectement aux observations célestes significatives et les caractéristiques de l'hydrino indiquent qu'il s'agit de matière noire.
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